

Dear Entomological Society of Canada member:

The 2026 Joint Annual Meeting of the Entomological Society of Canada and Entomological Society of Manitoba will be held from 4–7 October 2026 in Winnipeg, Manitoba. The theme of the meeting is “Insect Apocalypse: Causes, Effects, Reality”, referring to perceived and actual threats to insects and ecosystems in Canada. The Scientific Program Committee for the JAM is now accepting symposium proposals.

Proposals are due by **7 February 2026** and will be reviewed by the Scientific Program Committee based on the criteria outlined below. Final decisions will be made by **28 Feb 2026**. Proposals should include the symposium topic, and a list of confirmed or potential speakers. Proposals should be emailed to the Chair of the Scientific Program Committee, Jason Gibbs: jason.gibbs@umanitoba.ca

Criteria: Symposia that address the 2026 JAM theme “Insect Apocalypse: Causes, Effects, Reality” are desirable, but topics need not be restricted to this theme. The Scientific Program Committee is particularly interested in engaging symposia that focus on the following topics:

- Apocalyptic insects in arts and culture
- Causes of declines in native pollinators
- Emerging threats to Canadian agriculture
- Threats to forest insects and insect threats to forests
- Disease vectoring arthropods
- Genomic tools in honey bee management and behaviour

Each symposium should ideally fill a 2–3 hour time slot and presentations must be either 15 minutes or 30 minutes long. When inviting speakers, organizers should consider the Local Organizing Committee’s goal of including diverse perspectives at the JAM and in our discipline. We therefore encourage you to include people from a variety of career stages and institutions. We also welcome proposals from students.

The Scientific Program Committee may request to add submitted talks that are a good fit into symposia that don’t fill a full 3 hour time slot or that could benefit from a greater diversity of speakers.

All speakers must have confirmed their willingness to participate and provided the organizer with a tentative presentation title at the time the proposal is submitted. Unfortunately, we are not able to provide financial support for symposium speakers, but

student speakers are urged to apply for travel grants from the ESC or their regional societies.

To discuss symposium ideas or to ask symposium-related questions, please contact the Scientific Program Committee by emailing Jason Gibbs jason.gibbs@umanitoba.ca

Aux membres Société d'entomologie du Canada:

La réunion annuelle conjointe 2026 de la Société d'Entomologie du Canada et de la Société d'Entomologie du Manitoba se tiendra du 4 au 7 octobre 2026 à Winnipeg au Manitoba. Le thème de la réunion est « Insecte Apocalypse : Causes, Effets, Réalités », se référant aux menaces perçues et réelles pour les insectes et les écosystèmes au Canada. Le comité du programme scientifique de la réunion annuelle accepte désormais les propositions de symposium.

Les propositions sont attendues pour le **7 février 2026** et seront examinées par le comité du programme scientifique sur la base des critères décrits ci-dessous. Les décisions finales seront prises avant le **28 février 2026**. Les propositions doivent être envoyées par courrier électronique à la présidente du comité du programme scientifique, Jason Gibbs, à l'adresse suivante : jason.gibbs@umanitoba.ca.

Critères: Il est souhaitable que les symposiums abordent le thème de la réunion annuelle conjointe 2026 « Insecte Apocalypse : Causes, Effets, Réalités », mais les sujets ne doivent pas nécessairement être limités à ce thème. Le comité du programme scientifique est particulièrement intéressé par des symposiums portant sur les sujets suivants :

- Insectes apocalyptiques dans les arts et la culture
- Causes du déclin des pollinisateurs indigènes
- Menaces émergentes pour l'agriculture canadienne
- Menaces pour les insectes des forêts et menaces d'insectes pour les forêts
- Arthropodes vecteurs de maladies
- Outils génomiques pour la gestion et le comportement des abeilles

Chaque symposium devrait idéalement durer 2 à 3 heures et les présentations doivent durer 15 ou 30 minutes. Lorsque des orateurs sont invités, il est important de tenir en

compte l'objectif du comité organisateur local qui est d'inclure des perspectives diverses lors des réunions annuelles et dans notre discipline. Nous vous encourageons donc à inviter des personnes issues de différents stades de carrière et de différentes institutions. Les propositions émanant de la communauté étudiante sont également les bienvenues.

Le comité du programme scientifique peut demander l'ajout de présentations soumises qui s'intègrent bien dans des symposiums qui ne remplissent pas un créneau horaire complet de 3 heures ou qui pourraient bénéficier d'une plus grande diversité.

Tous les orateurs doivent avoir confirmé leur volonté de participer et fourni un titre provisoire de présentation au moment où la proposition est soumise. Malheureusement, nous ne sommes pas en mesure de fournir un soutien financier pour les orateurs des symposiums, mais la communauté étudiante est invitée à demander des bourses de voyage auprès de la SEC ou de leurs sociétés régionales.

Pour discuter des idées de symposium ou pour poser des questions relatives au symposium, veuillez contacter le comité du programme scientifique en envoyant un courriel à Jason Gibbs jason.gibbs@umanitoba.ca